
C. Рřídavná jména slovesná přítomná trpná                                              
 se tvoří od přítomného kmene nedokonavých sloves koncovkami  

 

            -емый  od sloves 1. časování 

- имый od sloves 2. časování 

             Vycházíme ze 3. osoby mn.č. přítomného času: 

 

выпускать / выпускают – выпускаемый     

производить / производят – производимый 

     

Slovesa na -авать tvoří toto přídavné jméno slovesné podle infinitivu:  

издавать - издаваемый. 

 

  Přízvuk je shodný s přízvukem infinitivu. 

 

 

POZOR! 

Trpné přídavné jméno slovesné přítomné je synonymem přídavného jména činného, 

vytvořeného od  

          stejného slovesa v trpném (zvratném) tvaru: 

          используемый – использующийся - používaný 

          создаваемый – создающийся – vytvářený, tvořený 

 

POZOR! 

 Od přídavných jmen slovesných přítomných trpných je třeba odlišovat přídavná jména, 

tvořená  od dokonavých sloves stejnými příponami, která svým významem odpovídají 

českým přídavným jménům na –telný. Velmi často se používají v záporné podobě. 

 

измерять – измеряемый     měřený 

ale 

измерить – измеримый     měřitelný 

                 - неизмеримый      nezměřitelný, nezměrný  

 

 


